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Gallo (Enel): Dupa decizia finala a autoritatilor privind tratarea pierderilor de retea

vom evalua planul de investitii în România

Enel intentioneaza sa discute cu autoritatile din România pentru devansarea calendarului privind montarea

contoarelor inteligente, care a fost amânat pâna în 2028, a declarat Livio Gallo, director global

Infrastructura & Retele al Grupului Enel.

"Ce as vrea sa remarc este ca în România exista un plan pentru instalarea de contoare inteligente pâna în 2022.

Acum a fost amânat pâna în 2028. Contorul inteligent este o solutie, un sistem care aduce beneficii clientilor,

societatii, companiilor de distributie, de furnizare - pentru ca poti propune clientilor tarife diferite în functie de

intervalele orare, bazate pe profilul lor de consum si astfel îsi pot optimiza profilul de consum de energie. Cred ca

ar fi bine sa anticipam putin calendarul pentru ca pâna în 2028 mai sunt 9 ani", le-a spus jurnalistilor români Gallo,

dupa conferinta anuala a Eurelectric (Annual Power Summit 2019).

Întrebat daca se asteapta ca autoritatile române sa scurteze acest termen si daca au cerut acest lucru, directorul Enel

a precizat ca subiectul va fi discutat în viitor, deoarece este benefic pentru România.

"Probabil vom avea ocazia sa evaluam si sa discutam în viitor acest lucru pentru ca este benefic pentru tara. Noi

avem acum la nivel mondial 40 de milioane de contoare inteligente instalate în Italia, în Spania. În România am

instalat aproximativ 500.000. Urmeaza sa facem asta (sa ceara scurtarea termenului - n. r.). Pâna acum discutiile cu

autoritatea de reglementare s-au referit la aspectele legate de al patrulea ciclu de reglementare si dupa ce se vor

finaliza aceste aspecte putem sa trecem la altele. Asteptam decizia privind tratarea pierderilor din retea. (...) Putem

discuta cum se poate face - revenirea la vechiul calendar sau elaborarea unuia nou", a explicat Gallo.

El a mentionat ca Enel investeste în special în domeniul energiei regenerabile si al retelelor, pentru ca sunt liniile

de business cele mai implicate în tranzitia energetica.

"Tranzitia energetica înseamna decarbonizare, mai multa energie din surse regenerabile - care introduc energie

intermitent în retea, electrificare. Credem ca va creste consumul, cum este cazul si în România, pentru ca se vor

electrifica transporturile, industria, încalzirea locuintelor, clientii de asemenea îsi vor creste consumul. Cu ajutorul

contorului inteligent îsi pot optimiza profilul de consum, astfel încât sa plateasca mai putin. Pentru a avea tarife

diferentiate în functie de intervale orare este necesar sa ai un contor inteligent. Electrificarea si productia de

energie distribuita (în mai multe surse de productie mici) fac sa devina foarte importanta digitalizarea retelei.

Inovatiile tehnologice de astazi vor avea un impact asupra tranzitiei energetice si a modului în care administram

reteaua", a mai afirmat Gallo.

În opinia acestuia, un cuvânt important pentru viitor este flexibilitatea - trebuie sa existe flexibilitate în

administrarea diverselor fluxuri în retea, din partea regenerabilelor, a clientilor si sa fie facut managementul

profilului de consum.

"Flexibilitatea va fi un cuvânt magic pentru viitor, iar celalalt va fi rezilienta. Rezilienta înseamna ca va trebui sa

facem fata nu numai fenomenelor meteo - am avut si în România fenomene meteo exceptionale - ci si schimbarilor

majore si rapide ale pietei. Trebuie sa adaptam reteaua la cererea pietei. Nu în ultimul rând, reteaua va trebui sa

suporte în siguranta evenimente sociale mari, cu mii de oameni în locuri publice pentru un anume eveniment. Ce

este sigur, este ca obiectivul retelei este sa ofere cel mai bun serviciu. În România am ajuns într-un punct destul de

bun din punct de vedere al întreruperilor pe client/pe an", a spus directorul Enel.

Pe de alta parte, întrebat daca managementul Grupului este multumit de majorarea ratei reglementate de

page 1 / 2



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2019-05-22 17:50:25

remunerare la 6,9% si daca intentioneaza majorarea investitiilor în viitor, oficialul companiei italiene a precizat ca

ar fi asteptat un nivel mai ridicat, dar îl accepta si pe acesta, iar dupa decizia finala a autoritatilor privind tratarea

pierderilor de retea va fi evaluat planul de investitii.

"În noul ciclu de reglementare, al patrulea, sunt metodologii noi pentru remunerarea investitiilor, pentru retribuirea

cheltuielilor operationale (OPEX) si înca asteptam decizia autoritatii privind tratarea pierderilor de retea. Rata de

rentabilitatea a fost scazuta, apoi majorata si asteptam decizia autoritatii, probabil la începutul lunii iulie. Cred ca

putem sa fim de acord cu acest nivel si, dupa ce va aparea decizia finala, vom evalua planul de investitii. Am fi

asteptat un nivel mai mare de 6,9%, dar putem fi în regula si cu acesta. Vom reevalua planurile dupa ce rata va fi

confirmata. Probabil înainte de sfârsitul anului. Nu spun ca va creste, ci ca vom evalua. Grupul Enel îsi anunta

planul strategic în noiembrie", a subliniat Livio Gallo.

Potrivit acestuia, cea mai mare parte a investitiilor în România au doua obiective. Unul este cresterea "robustetei"

retelei, înlocuirea echipamentelor pe masura ce trebuie înlocuite. Al doilea este digitalizarea: îmbunatatirea

centrului de comanda, a platformei software, contoare inteligente. Partea de investitii pentru digitalizare reprezinta,

a spus el, circa 50%, iar acum planul de investitii în România se ridica la circa 100 de milioane de euro pe an.

Oficialul Enel a mai estimat ca România va avea, în prima faza, câteva mii de prosumeri, dar, pe masura ce

avantajele vor deveni vizibile, numarul acestora va creste.

Dupa decizia finala a autoritatilor privind tratarea pierderilor de retea  vom evalua planul de investitii
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